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14 Aralık’taki toplantıya; Yönetim Kurulu Başkanı 
Tokat Valisi Numan Hatipoğlu, Amasya Valisi 
Mustafa Masatlı, Çorum Valisi Mustafa Çiftçi, 

Samsun Valisi Doç. Dr. Zülkif Dağlı, Amasya Belediye 
Başkanı Mehmet Sarı, Tokat Belediye Başkanı Av. Eyüp 
Eroğlu, Çorum Belediye Başkanı Dr. Halil Ibrahim Aşgın, 
Amasya Il Genel Meclis Başkanı Zeki Erarslan, Çorum 
Il Genel Meclis Başkanı Mehmet Bektaş, Tokat Il Genel 
Meclis Başkanı Av. Erol Duyum, diğer Yönetim Kurulu 
üyeleri, OKA Genel Sekreteri Ibrahim Ethem Şahin ve 
OKA temsilcileri katıldı.

Ana gündem olarak iki yeni mali destek prog-
ramı ilanının görüşüldüğü toplantıda, Yönetim 
Kurulu Başkanı Numan Hatipoğlu, şöyle konuştu:

“Orta Karadeniz Kalkınma Ajansı’nın (OKA) Yö-
netim Kurulu Toplantısı için Amasya’da bir araya 
gelmiş bulunuyoruz. Yoğun mesaileri arasında 
zaman ayırarak toplantımıza iştirak eden kurulu-
muzun değerli üyeleri sayın valilerimize, belediye 
başkanlarımıza, il genel meclisi başkanlarımıza 
ve ticaret ve sanayi odası başkanlarımıza teşek-
kür ederim. Inşallah bugün 158’incisini icra ede-
ceğimiz kalkınma ajansı yönetim kurulu toplantı-
sının bölgemiz illeri için hayırlara vesile olmasını 
diliyorum.

Cumhuriyetimizin ikinci yüzyılına adım ataca-
ğımız 2023 yılında illerimize orta ve uzun vadeli 

kalkınma vizyonu kazandırmak için hep birlikte 
kaynakları daha etkin kullanmak için büyük so-
rumluluklar düşüyor. Bugün bu toplantının ana 
gündemi bölgemizdeki işletmelerimizi yakından 
ilgilendiren iki mali destek programının ilan edil-
mesidir.

Bunlardan ilki 2022 yılı Çalışma Programı kap-
samında hazırlıkları geçtiğimiz haftalarda tamam-
lanan 12 milyon TL bütçeli 2022 Yılı Turizm Işlet-
melerinin Modernizasyonu Finansman Desteği 
Programı’dır. Bu program ile Bölgemizdeki konak-
lama tesislerinin modernizasyonu ve dijital tekno-
loji kullanımının yaygınlaştırılması ile rekabet güç-
lerinin artırılması amacıyla projelere finansman 
desteği vereceğiz; yani, desteklenecek projelerde 
yararlanıcıların anlaşmalı bankadan kullanacak-
ları yatırım kredisinin finansman maliyetini Ajans 
olarak karşılayacağız.

Bugün ilan edeceğimiz diğer program ise 20 
milyon TL bütçeli 2022 Yılı Ihracata Gençlik Aşısı 
Faizsiz Kredi Desteği Programı’dır. Bu programla 
desteklenecek projelerle TR83 Bölgesinde ihracat 
değerinin artırılması ve ürün yerlileştirmeye yö-
nelik projelerin hayata geçirilmesi ile dış ticaret 
alanında yeni iş imkânları oluşturulmasına katkı 
vermeyi hedefliyoruz. Her iki programın da başvu-

ORTA KARADENIZ KALKINMA AJANSI (OKA) 158’INCI YÖNETIM KURULU 
TOPLANTISI, DÖNEM BAŞKANI TOKAT VALISI NUMAN HATIPOĞLU 

BAŞKANLIĞINDA AMASYA’DA GERÇEKLEŞTIRILDI.

OKA YÖNETİMİOKA YÖNETİMİ
2022 YILININ SON TOPLANTISINI2022 YILININ SON TOPLANTISINI  

AMASYA’DA YAPTIAMASYA’DA YAPTI
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ru duyuruları bugün itibarıyla Ajans internet site-
si üzerinden yayımlanmıştır. Bölgemize, ülkemize 
hayırlı olmasını diliyorum.

Bilindiği üzere Kalkınma Ajansları çok geniş bir 
yelpazede, sanayiden tarıma; turizmden sağlığa; 
sosyal hizmetlerden 
çevre ve şehirciliğe 
kadar bütün yatırım 
konularına ilişkin pro-
je fikirlerinin tartışıl-
dığı, desteklendiği, bu 
konularda ilgili taraf-
ların bir araya getiril-
diği bir ara yüz olarak 
önemli rol üstleniyor.

Bugün bu toplan-
tının ardından dü-
zenlenecek Bölgesel 
Turizm Üst Düzey Iş-
birliği Toplantısı da 
tam bu manada önem-
li bir boşluğu doldura-
caktır. Bu toplantı ile 
Orta Karadeniz Böl-
gesi’ni (TR83) oluştu-
ran Amasya, Çorum, 
Samsun ve Tokat illeri 
ile beraber bu illerin 
coğrafi, kültürel ve ik-
tisadi bakımdan yakın 
ilişkili olduğu Sinop 
ilini de içine alan böl-
gede faaliyet çeşitliliği 
oluşturularak turizm hareketi ve turizm türlerinin 
gelişmesine de katkı sağlayacak işbirliği imkânlarını 
istişare edeceğiz.

Bölgemizin turizm gelirlerinden elde ettiği payı 
artırmak için hangi ortak adımları atmamız gerek-
tiğini karara bağlayacağız. Inşallah bu iyiniyetli gi-
rişimimiz en kısa sürede meyvelerini verecektir. Bu 
vesileyle davetimize icabet eden Sayın Sinop Vali-
mize ve belediye başkanımıza ve ticaret ve sanayi 
odası başkanımıza hoş geldiniz diyorum.”

2022 yılı Mayıs ayından bu yana OKA Yönetim 
Kurulu Başkanlığını yürüten Vali Hatipoğlu konuş-
masına, “Bugün bu toplantımızda 2023 yılında Kal-
kınma Ajansı Yönetim Kurulu başkanlığı görevini 
değerli meslektaşım Amasya Valisi Mustafa Masat-

lı’ya devredeceğim. 
Kendisinin bilgi biri-
kimi ve tecrübesiyle 
bütün bölge illeri için 
çok güzel hizmetlere 
imza atacağına ina-
nıyorum. Kendisine 
şimdiden başarılar 
diliyorum.” diyerek 
OKA Yönetim Kurulu 
Dönem Başkanlığını 
Amasya Valisi Musta-
fa Masatlı’ya devretti.

Tokat Valisi Nu-
man Hatipoğlu’ndan 
Dönem Başkanlı-
ğı görevini devralan 
Vali Mustafa Masatlı, 
“Ajansımızın bölge-
mize yapacağı çalış-
maların önümüzdeki 
yılda da başkanlığım-
da arttırılarak devam 
ettirilmesi için eli-
mizden gelen gayre-
ti göstereceğiz. Bu 
zamana kadar ya-
pılan çalışmalarda 

emekleri ve gayretleri için Tokat Valimiz Numan 
Hatipoğlu’na ve daha önceki dönem başkanlarına 
teşekkür ediyorum.” dedi.

Toplantı, Genel Sekreter I. Ethem Şahin’in yeni 
destek programları, Ajansın çalışmaları ve planla-
nan faaliyetlerine ilişkin Yönetim Kurulu üyelerine 
yaptığı bilgilendirme sunumunun ardından gün-
dem maddelerinin görüşülüp karara bağlanmasıy-
la sona erdi.
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ORTA KARADENIZ BÖLGESI IÇIN

32 MİLYON TL KAYNAK
SANAYI VE TEKNOLOJI BAKANLIĞI 

KALKINMA AJANSLARI GENEL 
MÜDÜRLÜĞÜ KOORDINASYONUNDA 

FAALIYET GÖSTEREN, ORTA 
KARADENIZ KALKINMA AJANSI 

(OKA) IKI YENI DESTEK PROGRAMI 
ARACILIĞIYLA BÖLGESINDE 32 

MILYON TL KAYNAĞI HAREKETE 
GEÇIRIYOR.

14 Aralık’ta ilan edilen yeni destek program-
larıyla, turizm alanındaki KOBI'lerin mo-
dernizasyonu sağlanacak ve Bölge ihraca-

tının değeri arttırılacak.

TURİZM İŞLETMELERİNİN MODERNİZASYO-
NU FİNANSMAN DESTEĞİ PROGRAMI

12 milyon TL bütçeli “Turizm Işletmelerinin Mo-
dernizasyonu Finansman Desteği Programı” kap-
samında; Amasya, Çorum, Samsun ve Tokat’taki 
turizm işletme belgeli veya belediye işletme bel-
geli KOBI konaklama tesislerinin modernizasyonu 
ve tesislerde dijital teknoloji kullanımının yaygın-
laştırılması yoluyla rekabet güçlerinin artırılması 
amaçlanıyor. Bu program ile uygulanacak projeler-
de yararlanıcıların anlaşmalı bankadan kullana-
cakları yatırım kredisinin finansman maliyeti Ajans 
tarafından karşılanacak.

Programın öncelik alanları; konaklama tesis-
lerinin teknolojik kapasitesinin geliştirilmesi ve 
hizmet kalitesinin artırılması ile konaklama tesis-
lerinin hizmetlerinin çeşitlendirilmesi olarak belir-
lenirken; bu önceliklere ilişkin yatırımların ilk 3 ayı 
geri ödemesiz olmak üzere 3 ayda bir geri ödemeli 
24 ay mutlak vadeli ödeme programı ile kredi kar 
payının %100’ü desteklenecek. Proje faaliyetlerinin 
tamamının ise sözleşme tarihinden itibaren en geç 
12 ay içerisinde tamamlanması gerekiyor.

İHRACATA GENÇLİK AŞISI FAİZSİZ KREDİ 
DESTEĞİ PROGRAMI

20 milyon TL bütçeli “Ihracata Gençlik Aşısı Fa-
izsiz Kredi Desteği Programı” kapsamında destekle-
necek projelerle TR83 Bölgesinde ihracat değerinin 
arttırılması ve ürün yerlileştirmeye yönelik projele-
rin hayata geçirilmesi ile dış ticaret alanında yeni iş 
imkânları oluşturulması amaçlanıyor.

Imalat sanayiinde faaliyet gösteren Küçük ve 
Orta Büyüklükteki Işletmelerin (KOBI’ler) başvu-
rusuna açık olan bu programın öncelikleri Bölge 
ihracatında ürün çeşitliliği, miktar, katma değer ve 
ihracatçı firma sayılarının artırılması ve işletmele-

rin ithal ikame üretim kabiliyetlerinin geliştirilmesi 
şeklinde belirlenirken; proje uygulama süresi içeri-
sinde gerçekleştirilecek ve uygulama süresinin ta-
mamlanmasını müteakip en az 1 (bir) yıl daha devam 
ettirilecek genç istihdamı (18-34 yaş arası) taahhüdü 
veren, yerli malı belgesine sahip mal alımını taah-
hüt eden ve bu kalemi bütçe revizyonu aşamasında 
uygun bulunan başarılı projelere, başvuru sahibi iş-
letmenin büyüklüğü kriteri de dikkate alınarak de-
ğerlendirmede avantaj sağlanacak.

Iki yeni programa da 28 Aralık 2022 itibarı ile Kal-
kınma Ajansları Yönetim Sistemi (KAYS) üzerinden 
başvuru alınacak. Programların son başvuru tarihi 
ise 13 Şubat 2023, saat 23.59 olarak belirlendi.

Programlar hakkında detaylı bilgi ve başvuru do-
kümanlarına https://oka.ka.gov.tr/destekler/bas-
vurabileceklerim bağlantısı üzerinden erişilebiliyor.

https://oka.ka.gov.tr/destekler/basvurabileceklerim
https://oka.ka.gov.tr/destekler/basvurabileceklerim
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AJANSIMIZ TARAFINDAN YÜRÜTÜLMEKTE OLAN, “KATMA DEĞERLI 
ÜRETIM VE IHRACAT SONUÇ ODAKLI PROGRAMI” KAPSAMINDA 

“BÖLGESEL KALKINMA ARACI OLARAK IHRACATIN DESTEKLENMESI” 
TEMALI KONFERANS DÜZENLENDI.

BÖLGESEL KALKINMA BÖLGESEL KALKINMA 
ARACI OLARAK İHRACATIN ARACI OLARAK İHRACATIN 

DESTEKLENMESİ DESTEKLENMESİ 
KONFERANSI DÜZENLENDİKONFERANSI DÜZENLENDİ

20 Aralık’ta Samsun’da düzenlenen konferansa, 
Samsun Büyükşehir Belediye Başkanı Mus-
tafa Demir, Samsun Ticaret ve Sanayi Odası 

Yönetim Kurulu Üyesi Kerem Tüfekçi, Nasıl Bir Ekonomi 
Gazetesi Genel Müdürü Dr. H. Bader Arslan, Karadeniz 
Hububat-Bakliyat, Yağlı Tohumlar ve Mamulleri Ihracat-
çıları Birliği Yönetim Kurulu Başkanı Eren Günhan Ulu-
soy, MSC Karadeniz Bölge Müdürü Türker Çalık, Türk 
Eximbank Ankara Şube Müdürü Sadiye Yıldız, Ticaret 
Bakanlığı Kıdemli Şube Müdürü Pınar Aslan, iş dünya-
sından temsilciler, kamu ve sektörden katılımcılar ve dış 
ticaret eğitimi alan OMÜ’lü yabancı uyruklu öğrenciler 
katıldı.

OKA Genel Sekreteri I. Ethem Şahin’in açılış konuş-
ması ile başlayan konferans, Samsun Ticaret ve Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Üyesi Kerem Tüfekçi ve Samsun 
Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Demir’in konuş-
malarıyla devam etti.

“391 FİRMAYA ULAŞMIŞ DURUMDAYIZ”
2019’dan başlayarak katma değerli üretimin ve ih-

racatın desteklenmesinin Ajans için bir öncelik olduğu-
na ve 391 firmaya birebir ihracat danışmanlığı yapıldığı-
na dikkat çeken Şahin,  “Ajansımızın 2019’dan itibaren 
başlayan dış ticaretin desteklenmesi manasında yaptığı 
faaliyetlerin bir özetini burada sizlerle paylaşmak isti-
yoruz. Bu toplantının maksadı, bütün bu başarıyı sizinle 
paylaşmak, aynı zamanda tecrübelerimizi de paylaşıp 
daha iyilerini yapmak. Ajans için Bölgede katma değerli 
üretimin ve ihracatın desteklenmesi 2019, 2020, 2021, 
2022 yıllarında bir öncelikti. Önümüzdeki yıllarda da 
inşallah bu bir öncelik olmaya devam edecek. Yönetim 
Kurulu üyelerimizin liderliğinde biz bu konuda emin 
adımlarla ilerliyoruz. Bugün sabah itibarıyla aldığımız 
rapora göre 391 firmaya ulaşmış durumdayız. 391 fir-
maya birebir, diz dize nasıl ihracat yaparlar, hangi pa-
zarlara ihracat yaparlar bunun desteğini veriyoruz. 
Bundan sonra firmalarımızın önünü açıyoruz. Inşallah 
daha fazlasını da yapmayı arzu ediyoruz.

Bu saydığımız yıllar içerisinde hem teknik destek prog-
ramımızdan hem yönetim danışmanlığı faaliyetlerinden 
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faydalanan işletmelerimiz var. Onlara teşekkür etmek isti-
yorum çünkü bu başarıya ortak oldular.” şeklinde konuştu.

“BİR AKADEMİK ARAŞTIRMA İÇİN 
SAMSUN’DA, AMASYA’DA, ÇORUM’DA VE 
TOKAT’TA CİDDİ BİR VERİ BİRİKMİŞ DURUMDA.”

Şimdiye kadar Bölgede ihracatın desteklenmesi 
adına yapılan çalışmaların önemli bir bilgi birikimi oluş-
turduğunu ve bunun bir akademik çalışmaya dönüşebi-
leceğini de belirterek, yayın hayatına başlayan Bölgesel 
Kalkınma Dergisi hakkında bilgi veren Şahin, “Aramızda 
üniversitelerimizden hocalarımız aynı zamanda yüksek 
lisans ve doktora öğrencileri de var. Şuanda bir akade-
mik araştırma için Samsun’da, Amasya’da, Çorum’da 
ve Tokat’ta ciddi bir veri birikmiş durumda. Bunun çok 
güzel bir akademik rapora, makaleye, çalışmaya konu 
olabileceğini düşünüyorum. Bu manada Ajans olarak 
hem destek hem yatırım tanıtım faaliyetlerinin yanı sıra 
akademik bilginin üretilmesine de destek vereceğimizi 
buradan ifade etmek istiyorum.

Nitekim geçtiğimiz günlerde tanıtımı yapıldı. Bu ve-
sileyle tekraren söylemek isterim; Sayın Sanayi ve Tek-
noloji Bakanı Mustafa Varank’ın katıldığı bir programda, 
Bölgesel Kalkınma Dergisi diye bölgesel kalkınma ala-
nında bir akademik mecra tanıtıldı. Artık makale kabu-
lüne başladı. Belki buradaki bu veri birikimi, bilgi biri-
kimi, bu örneklem topluluğu da bir bilimsel çalışmanın 
altlığını oluşturabilir. Belki bu toplantının ilk çıktısı da 
buna benzer bir şey olur temenni ediyorum.” dedi.

“BÖLGEMİZDE İHRACATIN DAHA DA 
ARTMASI İÇİN YENİ ARAÇLARI DEVREYE 
SOKACAĞIZ.”

Konferans’ta, Ajans’ın 14 Aralık’ta ilana çıktığı 12 
milyon TL bütçeli “Turizm Işletmelerinin Modernizasyo-
nu Finansman Desteği” ve 20 milyon TL bütçeli “Ihraca-
ta Gençlik Aşısı Faizsiz Kredi Desteği” programlarının 
tanıtımı da yapıldı.

Genel Sekreter Şahin konuşmasında, Bölgede ihra-
cat değerinin arttırılması ve ürün yerlileştirmeye yönelik 
projelerin hayata geçirilmesi ile dış ticaret alanında yeni 
iş imkânları oluşturulmasını amaçlayan Ihracata Gençlik 
Aşısı Faizsiz Kredi Desteği’ne ilişkin şöyle konuştu:

“Bu toplantıyı ikinci bir konunun vesilesi haline ge-
tirdik. Ihracata verdiğimiz desteklerin yeni bir aracı ola-
rak ‘Ihracata Gençlik Aşısı’ adını verdiğimiz bir faizsiz 
kredi desteği programının ilanını geçen hafta yaptık. 
Bugün size bu programla ilgili kısa bir tanıtım yapa-
cağız. Inşallah Bölgemizde, Samsunumuzda ihracatın 
daha da artması için yeni araçları devreye sokacağız.

Bir şehrin ekonomisinin büyüklüğünü, bir şirketin o 
sektördeki büyüklüğünü ifade ederken o şirketin ihracat 
rakamlarına atıfta bulunuyoruz. Bu noktadan yaklaşıyo-
ruz konuya. Şehirlerimizin refahının ekonomik büyük-
lüğünün artışının en temel göstergesi, ilk akla gelen 
göstergelerinden ihracatın geliştirilmesi için yönetim 
kurulumuzun liderliğinde gelecek yıllarda da hep birlik-
te çalışmaya devam edeceğiz.”
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“ÜRETENİN VE İHRACAT YAPANIN HER 
ZAMAN ÖNÜNÜ AÇMAKTA KARARLIYIZ”

Konferansta konuşan Büyükşehir Belediye Başkanı 
Mustafa Demir, ihracat noktasında Samsun'un çok hızlı 
bir ivme gösterdiğini ifade etti.

2002 yılının rakamlarının hala hafızasında olduğu-
nu anımsatan Başkan Demir, “Toplam 36 milyon dolar 
ihracatımız vardı. Şu anda 1 milyar doların üzerinde, 2 
milyara doğru giden sürecin içerisindeyiz. Samsun'daki 
ihracat artışında kişisel gayretlerin, kişisel yetenekle-
rin, kişisel imkânların çok büyük katkısı var. Ama kişisel 
bu çabaları kurumsal anlamda bir yere taşımak zorun-
dayız” diyerek şöyle konuştu:

“Işte OKA'nın şu anda yapmaya gayret ettiği şey bu. 
Ben de mesleğe sanayicilikle başlamış biri olarak bunu 
gönül rahatlığıyla ifade ediyorum. Her üretim yapan 
isterse, kendi üretimini ihracata uygun hale getirme 
şansına sahip. Büyükşehir Belediyesi olarak bu konuda 
üzerimize düşen ne varsa yaparız. Önce üretim sonra 
yurt içi ve yurt dışında kabul görecek şekilde ihracat 
yapma konusunda etkin bir çalışmaya ihtiyaç var. Bu ko-
nuda da OKA'nın çalışmaları takdire şayan."

Samsun'un çok önemli bir ihracat merkezi konumun-
da olduğunu dile getiren Başkan Mustafa Demir, kentteki 
birçok firmanın üretim ve ihracat noktasında ilkler ara-
sında yer aldığını vurguladı. Samsun'un böyle bir özel-
liğinin olduğunun da altını çizen Başkan Demir, “Sanayi 
yatırımları noktasında Türkiye'nin en iyi lokasyonların-
dan biri. Dış ticaret konusunda da altyapısı sağlam ve 
güçlü bir şehiriz. Onun için Büyükşehir Belediyesi 
olarak biz üretim alanında, ihracat alanında, dış 
ticarette huzurunuzda söylüyorum. Belediyenin 
uygulamalarında, çalışma sisteminde veya sis-
temsizliğinden işi aksayan, olması gerektiği gibi 
işi yürümeyen herhangi bir arkadaşımız varsa 
lütfen bana ulaşsın. Bu konuda eksiğimiz varsa 
bize yazık. Bu şehre yazık. Taş üstüne taş koya-
nın her zaman yanındayız. Büyükşehir Belediye-
si olarak üretenin ve ihracat yapanın her zaman 
önünü açmakta kararlıyız. Inşallah önünü açmaya 
devam edeceğiz." dedi.

Konuşmaların ardından OKA Katma Değerli 
Üretim ve Ihracat Birim Başkanı Ahmet Arif Sa-
rıoğlu ve Turizm ve Markalaşma Birim Başkanı 
Dr. Mesut Kılıç tarafından yeni destek program-
ları Ihracata Gençlik Aşısı Faizsiz Kredi Desteği 

Programı ve Turizm Işletmelerinin Modernizasyonu Fi-
nansman Desteği Programı tanıtım sunumları gerçek-
leştirildi.

Program tanıtımlarından sonra Nasıl Bir Ekonomi 
Gazetesi Genel Müdürü H. Bader Arslan’ın moderatör-
lüğündeki panelde ‘ihracat’ üzerine konuşuldu.

Panelist Karadeniz Hububat-Bakliyat, Yağlı Tohum-
lar ve Mamulleri Ihracatçıları Birliği Yönetim Kurulu 
Başkanı Eren Günhan Ulusoy, Ihracatçı Birliği olarak 
firmalara her konuda destek olduklarını belirterek ih-
racat yapmanın dünyayı tanımak olduğunu söyledi ve 
ihracat yapmanın önemine değindi. Ticaret Bakanlığı 
Kıdemli Şube Müdürü Pınar Aslan ise ihracat gibi zorlu 
bir süreçte teşvik ve bakanlığın destekleriyle firmaların 
her zaman yanlarında durduklarını dile getirirken, Türk 
Eximbank Müdürü Sadiye Yıldız da, Türkiye’de yapılan 
ihracatın yüzde 20’sini desteklediklerine vurgu yaparak, 
ihracatın geliştirilmesi, ihraç edilen malın ve hizmet-
lerin çeşitlendirilmesi, ihraç mallarına yeni pazarlar 
kazandırılması konusunda firmalara teşvik konusunda 
yardımcı olduklarını ifade etti. Samsun’un lojistik po-
tansiyeliyle ilgili konuşan MSC Karadeniz Bölge Müdürü 
Türker Çalık ise MSC olarak Samsun ve Trabzon’dan 
ofisleriyle birlikte firmalara destek olduklarını belirtti.

“Bölgesel Kalkınma Aracı Olarak Ihracatın Destek-
lenmesi Konferansı”, Ajansımız teknik destek programı 
kapsamında uygulanan, OMÜ'lü uluslararası öğrenci-
lerin dış ticaret elçileri olarak yetiştirildiği "Samsun’un 
Ihracat Kapasitesinin Arttırılması Projesi Katılım Belge-
si Takdim Töreni ve hatıra fotoğrafı çekimi ile sona erdi.
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Samsun, Amasya ve Tokat illerindeki doğal, 
tarihi ve kültürel turistik değerlerin, yöresel 
lezzetlerin uluslararası düzeyde tanıtımı-

na katkı sağlamak amacıyla 15-18 Aralık tarihleri 
arasında düzenlenen programa; Suudi Arabistan, 
Kuveyt, Bahreyn, Ürdün, Umman, Birleşik Arap 
Emirlikleri ve Katar gibi ülkelerden turist getiren 
Istanbul acentelerinden 15 temsilci katıldı.

Info Tur Programı için, hedef kitlenin beklentile-
rini karşılayacak özelliklere sahip Ayvacık, Atakum, 
Amisos Tepesi, Vezirsuyu Tabiat Parkı, Vezirköprü 
Şahinkaya Kanyonu, Ladik, Boraboy Gölü Tabiat 
Parkı, Amasya Yalıboyu Evleri, Tokat Sulu Sokak, 
Almus Baraj Gölü, Ballıca Mağarası’nın dâhil ol-
duğu bir gezi programı oluşturuldu. Belirlenen bu 
turistik çekim noktaları üç gün boyunca rehberler 
eşliğinde katılımcılara tanıtıldı.

ORTA KARADENIZ KALKINMA AJANSI (OKA) TARAFINDAN TÜRKIYE 
TURIZM TANITIM VE GELIŞTIRME AJANSI (TGA) VE YEREL PAYDAŞLARIN 

IŞ BIRLIĞIYLE KÖRFEZ ÜLKELERI SEYAHAT ACENTESI TEMSILCILERINE 
YÖNELIK INFO TUR PROGRAMI DÜZENLENDI.

KÖRFEZ ÜLKELERİ SEYAHAT 
ACENTELERİ ORTA 

KARADENIZ’I KEŞFE ÇIKTI
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Program kapsamında ayrıca yerelde turizm 
sektöründe aktif acente ve işletmeciler ile B2B gö-
rüşmeler gerçekleştirildi.

"SAMSUN DENİZ, DOĞA, ALTERNATİF 
SPORLAR KONUSUNDA KARADENİZ 
BÖLGESİ'NİN EN ÖNEMLİ KENTLERİNDEN BİRİ"

Programın ilk günü Samsun’da düzenlenen Ta-
nışma ve Tanıtım Toplantısı ile başladı. Toplantıda 
Orta Karadeniz bölgesinin turizm sektörü açısından 
değerlendirilebilecek farklı nitelikte doğal, kültürel 
ve tarihi değerlere sahip olduğunu vurgulayan OKA 
Genel Sekreteri I. Ethem Şahin, "Samsun deniz, 
doğa, alternatif sporlar konusunda Karadeniz Böl-
gesi'nin en önemli kentlerinden biri iken, Amasya 
tarihi kent dokusu ve yerel kültürüyle ön plana çıkı-
yor. Tokat'ta ise gastronomi ve ekoturizm alanında 
önemli potansiyel mevcut." dedi.

Samsun Büyükşehir Belediyesi Genel Sekreteri 
Ilhan Bayram ise turizmden daha fazla faydalan-
maları gerektiğine işaret ederek, "Samsun'un çok 
güzel doğal imkânları var. Müzelerimiz oldukça 
fazla. Samsun olarak turizm sektöründen çok faz-
la faydalanamadığımızı düşünüyorum. Yaptığımız 
görüşmelerde insanları konaklatabilecek, zincir 
oluşturabilecek nelerimiz var diye baktık. Bizim 
coğrafyamız, bölgemizdeki başka şehirlerdeki el-
den çıkmış coğrafyalar gibi değil. Daha el dokunul-
mamış yerlerimiz var. Bir plan akıllı şekilde gelişti-
rilirse çok daha güzel şeyler olabilir." dedi.

Samsun Il Kültür ve Turizm Müdürü Adnan 
Ipekdal da, konsept müze ve müze çeşitliliği konu-
sunda Samsun'un Türkiye'nin önde illerinden biri 
olduğunu dile getirdi.

Samsun’dan sonra Amasya ve Tokat’ta devam 
eden program kapsamında Körfez ülkeleri seyahat 
acentesi temsilcileri; Amasya’da Vali Yardımcısı 
Bekir Sıtkı Dağ, Belediye Başkan Yardımcısı Hasan 
Şahin, Belediye Başkanı Başdanışmanı Ahmet Ye-
nihan ve Amasyalı turizmcilerle bir araya gelirken, 
Tokat’ta Vali Numan Hatipoğlu ve Belediye Başkanı 
Av. Eyüp Eroğlu’nun da katıldığı toplantıda turizm-
cilerle bir araya geldi. Toplantılarda şehirlerin tanı-
tımı ve turizm payını arttırma noktasında yapılacak 
çalışmalar istişare edildi.

ÖRNEK BİR İŞ BİRLİĞİ MODELİ GELİŞTİRİLDİ
OKA, Bölgenin turizm potansiyelinin değer-

lendirilmesi ve sürdürülebilir bir ekonomik sektör 
olarak bölgenin gelişimine katkı sağlaması ama-
cıyla “Kültür ve Doğa Turizmi Ekseninde Şehirlerin 
Markalaşması Sonuç Odaklı Programı”nı yürütü-
yor.

Sonuç Odaklı Program faaliyetlerinin bir parça-
sı olan “Bölgesel Tanıtım Ekseninde Iş Geliştirme 
Faaliyetleri” içerisindeki Info Tur Programı, örnek 
bir iş birliği modeli geliştirilmesini de sağladı.

Tüm ilgili yerel ve ulusal paydaşlar programın 
tasarımına ve uygulanmasına katkı sundu. Katılım-
cıların ulaşım giderleri Türkiye Turizm Tanıtım ve 
Geliştirme Ajansı (TGA), konaklama giderleri yerel 
konaklama tesisleri (Ramada by Wyndham Sam-
sun Otel, Hilas Thermal Otel, Tokat Dedeman Otel), 
ağırlama giderleri ise yerel yönetimler (Amasya 
Belediyesi, Tokat Belediyesi, Ayvacık Belediyesi, 
Vezirköprü Belediyesi) ve OKA tarafından karşılan-
dı.

Programın uygulanmasına Amasya, Samsun 
ve Tokat Il Kültür ve Turizm Müdürlükleri, Samsun 
Büyükşehir Belediyesi, Türkiye Seyahat Acenteleri 
Orta Karadeniz Temsil Kurulu, Turki Arabi Travel 
Seyahat Acentesi, Ayvacık My Garden Doğa Club 
Otel, Ayvacık Dereiçi Restaurant da organizasyon 
desteği sundu.
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“ORTA KARADENİZ’İN “ORTA KARADENİZ’İN 
İNCİLERİ”İNCİLERİ”

PODCAST SERISI BAŞLADIPODCAST SERISI BAŞLADI

Ajans’ın Kültür ve Doğa Turizmi Eksenin-
de Şehirlerin Markalaşması Sonuç Odaklı 
Programı çerçevesinde hazırladığı “Orta 

Karadeniz'in Incileri” Podcast Serisi, “Turizm 
Odakları”, “OKA Desteğiyle Hayata Geçen Model 
Projeler” ve “Ilham Veren Kültür ve Turizm Anek-
dotları” konularında Bölgede öne çıkan isimler ile 
yapılan röportajları içeriyor.

Altı bölümden oluşan serinin ilk bölümü, OKA 
Genel Sekreteri Ibrahim Ethem Şahin ile "Turizm-
de Kalkınma Yaklaşımı" konusu üzerine hazırla-
narak Spotifty, Amazon ve Anchor dijital mecrala-
rında yayımlandı.

Eğitimci Bünyamin Kıvrak ile “Vezirköprü Şa-
hinkaya Kanyonu”, Çorum Müze Müdürü, Arkeo-
log Metin Çakar ile “Yatılı Müze ile Konaklamalı 
Eğitim”, Koleksiyoncu, Yerel Tarihçi Hasan Erdem 
ile “Tokat: 900 Adımda 900 Yıllık Tarih”, Mimar Ya-
semin Dutoğlu ile “Tokat Mimarisi ve Gastronomi-
si” ve Amasya Müze Müdürü, Arkeolog ve Sanat 
Tarihçisi Celal Özdemir ile “Amasya’nın Tarihini 
Keşfetmek” konularında hazırlanan diğer bölüm-
ler haftalık olarak yayına alınıyor..

Podcast Serisi’ne ilerleyen günlerde Apple Po-
dcasts ve Google Podcasts üzerinden de erişile-
bilecek.

KÜLTÜR VE DOĞA TURİZMİ EKSENİNDE 
ŞEHİRLERİN MARKALAŞMASI SONUÇ ODAKLI 
PROGRAMI

Programın genel amacı; kültür ve doğa turizmi 
ekseninde Amasya, Çorum, Samsun ve Tokat ille-
rini kapsayan TR83 Bölgesinde bulunan destinas-
yonların tanıtılması ve şehirlerin kültürel ve doğal 
değerlerini ön plana çıkarak markalaşmasının 
sağlanması olup, program kapsamında, bölgede 
kültür ve doğa turizminde faaliyet gösteren ilgili 
paydaşlar arasında etkin bir koordinasyon ve iş 
birliği mekanizması oluşturulması, bölge şehirle-
rinin kültür ve doğa turizmi ekseninde tanınırlığını 
artırarak bölgeye gelen turist sayısının artırılma-
sı, bölgedeki turizm yatırımların artırılması çer-
çevesinde turizm alanında yatırım olanaklarının 
tanıtılmasıdır.

Spotifty: Orta Karadeniz’in İncileri https://
open.spotify.com/show/72zANwnRoc0f8lVK0s-
jieN

Amazon: Orta Karadeniz’in İncileri https://
music.amazon.com/podcasts/ec09eb09-ba4f-
434f-9a9d-ad9090f40b14/orta-karadeniz'in-i%C-
C%87ncileri

Anchor: Orta Karadeniz’in İncileri https://an-
chor.fm/okapodcast

ORTA KARADENIZ 
KALKINMA AJANSI, 14’ÜNCÜ 
KURULUŞ YILDÖNÜMÜNDE 
“ORTA KARADENIZ'IN 
INCILERI PODCAST SERISI”NI 
YAYINA ALDI.

https://open.spotify.com/show/72zANwnRoc0f8lVK0sjieN
https://open.spotify.com/show/72zANwnRoc0f8lVK0sjieN
https://open.spotify.com/show/72zANwnRoc0f8lVK0sjieN
https://music.amazon.com/podcasts/ec09eb09-ba4f-434f-9a9d-ad9090f40b14/orta-karadeniz'in-i%CC%87ncil
https://music.amazon.com/podcasts/ec09eb09-ba4f-434f-9a9d-ad9090f40b14/orta-karadeniz'in-i%CC%87ncil
https://music.amazon.com/podcasts/ec09eb09-ba4f-434f-9a9d-ad9090f40b14/orta-karadeniz'in-i%CC%87ncil
https://music.amazon.com/podcasts/ec09eb09-ba4f-434f-9a9d-ad9090f40b14/orta-karadeniz'in-i%CC%87ncil
https://anchor.fm/okapodcast
https://anchor.fm/okapodcast
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AJANSIMIZ 
KOORDINASYONUNDA VE 
ANADOLU AJANSI (AA) IŞ 

BIRLIĞIYLE BASIN MENSUPLARI 
TOKAT ILINDE AĞIRLANDI.

BASIN MENSUPLARIBASIN MENSUPLARI
TOKAT’TA AĞIRLANDITOKAT’TA AĞIRLANDI

Tokat’ın turizm destinasyonları, mutfağı, tarihi, 
kültürü ve yatırım ortamı tanıtımının yapıl-
dığı 26-27 Kasım’daki “Tokat Basın Turu”na 

TRT’den Muhabir Emrah Kuş ve Kameraman Nec-
mi Hastürk, Sözcü Gazetesi’nden Habip Atam, CNN 
Türk Muhabiri Merve Tokaz ve Kameraman Doğu-
kan Yıldırım, ANKA’dan Edda Sönmez, Yenişafak Ga-
zetesi’nden Şahin Şen, AA’dan Melike Gallenkuş ve 
Aişe Hümeyra Bulovalı, Milliyet Internet’ten Damla 
Güler, Milliyet Gazetesi’nden Elif Altın, Milli Gaze-
te’den Bekir Sıtkı Şirin, Türkiye Gazetesi’nden Yücel 
Koç, Haber Global’den Şifa Kaymak, Akşam Gazete-
si’nden Ali Demirtaş ve DPA’dan Ergin Hava katıldı.

Tokat Basın Turu’nun ilk gününde Tokat Valisi 
Numan Hatipoğlu başkanlığında, basın mensup-
ları ile toplantı gerçekleştirildi.

"BURADA YAPILACAK ÇOK İS VAR"
Tokat Valisi Numan Hatipoğlu basın mensup-

larıyla gerçekleştirdiği toplantıda Tokat'ın çok 
özel bir konumda yer aldığını kaydetti. Hatipoğlu, 
"Burada yapılacak çok iş var ve biz de bunları yap-
maya çalışıyoruz. Burada hizmet etmekten ve artı 
değer oluşturmaktan ziyadesiyle memnunum" 
ifadelerini kullandı.

A r a l ı k  2 0 2 2
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Toplantıya katılan Tokat Belediye Başkanı 
Av. Eyüp Eroğlu da, gazetecilere yapmış olduğu 
açıklamalarda Tokat'ın özelliklerine dikkat çekti. 
Eroğlu konuşmasında, "Tokat'a gelen misafirleri-
miz hep güzel bir şekilde ayrılıyor. Tokat'ın tanınır-
lığını artırma noktasında ciddi şekilde çalışıyoruz. 
Bu buluşmalar ve ziyaretleri çok önemli görüyo-
ruz. Biz Tokat'ı birkaç noktadan şekillendirmeye 
çalışıyoruz. Bunun başında tarım ve tarımla bağ-
lantılı sanayi geliyor. Birçok ürünün üretiminde 
Tokat ilk 10'da yer alıyor. Tarım ve tarıma dayalı 
sanayi alanında daha da ilerlemek ve büyümek 
istiyoruz. Ikinci olarak turizmi sayabilirim. Turizm 
noktasında çok değerli unsurlara sahibiz. Yine 
belli sanayi alanlarında kümeleşmeye çalışıyoruz. 
Organize Sanayi Bölgelerini genişletme alanında 
valiliğimiz ile ciddi bir çalışma içerisindeyiz" dedi. 

OKA Tokat YDO Il Koordinatörü Mehlika Dicle 
tarafından gerçekleştirilen Tokat Ili Yatırım Ortamı 
konulu sunumun ardından, medya temsilcileri ile 
900 Yüzyılda 900 Yıl Tarih Şehir Turu yapıldı.

Şehir turunda Tokat ilçe merkezinde Ajansımız 
tarafından desteklenerek hayata geçen müzeler 
ve tarihi mekânlar ve yine Ajansımız tarafından 
2020 Yılı Güdümlü Proje Desteği ile yürütülen  
“Akdağ'ın Zirvesinden Kazova'ya Kırsal Turizm 
Rotası Projesi” kapsamındaki “Ballıca Mağarası 
Tabiat Parkı” ziyaret edildi.

Programın 2’inci gününde Almus ilçesinde, 
medya temsilcileri ile birlikte OKA destekli “Almus 
Tufantepe Rekreasyon Alanları Geliştirme Projesi” 
ile Harami ve Çatak Yaylaları ziyaret edildi.

Iki günlük Basın Turu’nda, Tokat'ın essiz gü-
zelliklerine, hayata geçen yatırımlara, uygulanan 
başarılı projelere şahit olan basın mensupları, de-
neyim ve görüşlerini haberlerine taşıdılar. 

w w w. o k a . k a . g o v. t r
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2022 YILI VOCATHLON: 
MESLEKI GIRIŞIM

MARATONU SONA ERDI
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Kalkınma Ajans-

ları Genel Müdürlüğü koordinasyonunda KUZ-
KA’nın ev sahipliğinde düzenlenen Vocathlon: 

Mesleki Girişim Maratonu’na Kastamonu, Çankırı, 
Sinop, Zonguldak, Karabük, Bartın, Samsun, Amas-
ya, Çorum ve Tokat illerinden 132 öğrenci ve öğret-
menin yer aldığı 22 takım katıldı. Takımlara TR81, 
TR82 ve TR83 Bölgelerinden toplam 19 mentör de iş 
fikri geliştirme çalışmalarında rehberlik etti.

Gençlik ve Spor Bakanlığına ait Yolkonak Gençlik 
Merkezi’nde düzenlenen etkinliğin sonunda iş fikri 
geliştiren lise öğrencileri jüriye sunumlarını yaptı. 
Yapılan değerlendirme sonucunda Çankırı Şehit Er-
dem Öztürk Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi’nden 
‘Pijamalı Kızlar’ın oluşturduğu ‘Modüler Pijama’ 
isimli iş fikri birinci geldi. Ikincilik ise Zonguldak 
Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi’nden ‘Zonguldak 
EML’li öğrencilerin oluşturduğu ‘Vrloskopi’ isimli iş 
fikri oldu. Amasya Merzifon Mesleki ve Teknik Anado-
lu Lisesi’nden katılan ‘Teknokafalar’ın ‘Elektrikli Şarj 
Araç Istasyonu’ isimli projesi de üçüncü seçildi. Ya-
rışmanın ardından kazanan okullara ödülleri verildi.

“LİSELİ ÖĞRENCİLERİMİZİN GİRİŞİMCİLİK 
FİKİRLERİNİ YÜREKLENDİRMEK İÇİN BU 
ÇALIŞMAYI YAPTIK”

Bakanlık olarak her yıl ortak sorun tespiti yapıp 
ve temaların etrafında çalışmalar yürüttüklerini söy-
leyen Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Kalkınma Ajans-
ları Koordinasyon Dairesi Başkanı Filiz Alsaç, “2019 

KUZEY ANADOLU KALKINMA 
AJANSI (KUZKA), ORTA 

KARADENIZ KALKINMA AJANSI 
(OKA) VE BATI KARADENIZ 

KALKINMA AJANSI (BAKKA) 
IŞ BIRLIĞINDE TÜRKIYE’DE 

ILK KEZ MESLEKI VE TEKNIK 
LISE ÖĞRENCILERINE YÖNELIK 

DÜZENLENEN 2022 YILI 
VOCATHLON: MESLEKI GIRIŞIM 

MARATONU SONA ERDI.
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yılından itibaren “geleceğim mesleğim” sloganıyla 
mesleki eğitime destek vermeye başladık. Vocath-
lon programımız da mesleki eğitim temamızın çok 
güzel bir çıktısı oldu diyebiliriz. Mesleki eğitim te-
ması çerçevesinde özellikle gençlerimize daha fazla 
mesleki eğitimlere yönlendirmek ve buradan kendi 
gelirlerini kazanabilen, kendi ayakları üzerinde du-
rabilen bireyler olarak mezun olmalarını sağlamak 
üzere biz, bazı çalışmalar yürüttük. Mesleki eğitim 
kurumlarımızın bazı ihtiyaçlarını giderdik. Bugünde 
mesleki eğitimdeki gençlerimizin girişimcilik ile il-
gili fikirlerine yüreklendirmek, onlara cesaret ver-
mek, ilk fikirlerine can suyu aşılamak için bir yarış-
ma düzenledik. Bu yarışmamız son 4 yıldır devam 
ediyor ama bu yıl katılımımız çok güçlüydü. Sadece 
KUZKA bölgesinden değil, BAKKA ve OKA bölgesin-
den de öğrencilerimiz buraya geldi. Özellikle ya-
rışan öğrenci sayımız çok fazlaydı, 10 il-
den gelen 22 takımdan oluşan 110 
öğrencimizin fikirlerini burada 
dinledik. Bu yıl ki yüksek ka-
tılım bizleri daha da cesa-
retlendirdi. Önümüzdeki 
yıl biz, daha fazla bölge-
mizi ve şehrimizi bu ça-
lışmaya dâhil edeceğiz. 
Daha fazla meslek liseli 
öğrencimizi bu yarış-
mada fikirleriyle bizler-
le buluşmasını ve onları 
cesaretlendirecek, onların 
fikirlerini ticarileştirecek ça-
lışmaya döndürmek üzere gayret 
edeceğiz” dedi.

“İCAT ÇIKARMAYA DEVAM EDİN”
Gençlerin programda birbirinden güzel fikirlerle 

proje hazırladıklarının altını çizen Milli Eğitim Ba-
kanlığı Mesleki ve Teknik Eğitim Genel Müdürlüğü 
Şube Müdürü Yaşar Baki Altunbaş, “Birkaç gündür 
burada aranızdayım. Burada aranızda bulunmaktan 
gerçekten çok mutlu oldum. Çok güzel fikirler ya-
rıştı. Bizler de onları değerlendirdik bir derecelen-

dirme yapılmış olsa da bizim gönlümüzde buraya 
katılan tüm ekipler birincidir. Zaten birinci, üçüncü 
arasında da böyle çok afaki farklar yok. Sonuçta çok 
güzel bir yarışma oldu. Çok güzel sunumlar ger-
çekleştirildi. Çok güzel fikirleriniz vardı. Bizim gö-
zümüzde hepsi birbirinden değerli projeler. Sizler 
icat çıkarmaya devam edin diyorum” dedi.

“ÖĞRENCİLERİMİZ, FİKİRLERİNİ İLERİKİ 
SÜREÇTE DAHA DA GELİŞTİREBİLİRLER”

Liseli öğrencilerin oluşturduğu iş fikirlerini ileri 
ki süreçte daha da geliştirebileceklerini söyleyen 
Kuzey Anadolu Kalkınma Ajansı (KUZKA) Genel 
Sekreteri Dr. Serkan Genç ise, “Vocathlon: Mesle-
ki Girişim Maratonu sona erdi. Etkinliğimiz Cuma 
günü başladı, öncesinde 4 günlük bir çevrim içi eği-
tim süreci gerçekleştirildi. Eğitimlerini alan öğren-

cilerimiz çalışmalarına başladı. Öncelikle 
beyin fırtınası yapmayı öğrendiler. 

Buna ilişkin metotlar kendileri-
ne öğretildi. Bu beyin fırtına-

sı sonucunda da bir iş fikri 
oluşturdular. Bu iş fikirle-
rini atölye çalışmalarıyla 
geliştirerek nihai hale 
getirdiler. Tabii ki bir iş 
fikrinin oluşturulmasın-
dan bunun bir girişime 

dönüştürülmesi belli bir 
yol ve metot gerektiriyor. 

Gençlerimiz bu kısıtlı za-
manda aslında oldukça de-

ğerli iş fikirleri geliştirdiler. Bu-
gün 22 takımımız tek tek çıkarak bu 

iş fikirlerini jüriye sundular. Öğrencilerimi-
zin takım halinde kürsüye çıkıp iş fikirlerini sunma-
ları oldukça kıymetli. Biz, bu programı yarışmadan 
ziyade bir öğrenme programı olarak görüyoruz. 
Gerçekten bir iş fikrini nasıl oluşturabilirler, bu fik-
ri nasıl hayata geçirebilecekleri noktasında bir yön-
tem öğrendiler. Burada bir fikir ile yarıştılar ama 
ileride bu fikirlerini de geliştirebilirler. Yeni fikirler 
de oluşturabilirler” diye konuştu.
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“ETKİNLİĞE KATILAN BÜTÜN TAKIMLARIMIZ 
BURADAN KAZANARAK AYRILDI”

Ülkemizde gençlerin son dönemde bir şeyleri ba-
şarabileceklerine inandığını ifade eden Genç, “Bu da 
aslında gençlerimize gü-
veni aşılayan bir program. 
Gerçekten özgüvenleri ve 
motivasyonları yükseliyor. 
Ülkemizdeki gelişmelerle 
birlikte onlar da gelecekte 
bir şey üretebileceklerini 
ve katma değer oluştura-
bileceklerine inanıyorlar. 
Bugün eğitimden, sağlığa 
kadar, askeri teknolojiden 
orman yangınlarına kadar 
birçok konuda bizlere fikir 
sunuyorlar. Demek oluyor 
ki meslek liseli öğrenci-
lerimiz işin yazılım kısmını da donanım kısmını da 
biliyor. Bu da bizim programımızın neden mesleki 
ve teknik lisesinde öğrenim gören gençlere yönelik 
yaptığımızı doğruluyor açıkçası. Bugün üç tane takı-
mımız dereceye girdi, 22 takımımız vardı. Biz, dere-
ceye giren takımlarımızı tebrik ediyoruz. Buraya ge-
len bütün takımlarımız aslında buradan kazanarak 
ayrıldı. Bugün Türkiye’de 3 binin üzerinde mesleki 
ve teknik eğitim veren lise var. Bu takımlarımız 22 
içerisinde yer aldı ve bu programa katıldı. Bu bile ol-
dukça bir başarı göstergesi diye düşünüyoruz” diye 
konuştu.

“KAZANAN ÖĞRENCİLERİMİZİN İŞ FİKRİNİ 
KORUMA ALTIN ALIP YATIRIMCILARLA 
BULUŞTURACAĞIZ”

Bu yıl ki programda Çankırı’dan katılan öğren-
cilerin modüler pijama isimli iş fikrinin birinci oldu-
ğunu belirten Genç, “Onların iş fikri özellikle sağ-
lık alanında oldu. Bilindiği üzere hastanede kalan, 
tedavi gören yakınlarımız ya da kendimiz, belli ha-

reket kabiliyetlerimizde kısıtlamalar oluyor. Buna 
bağlı olarak üzerimizdeki kıyafetleri değiştirebilme 
noktasında zorluklar çekiyoruz. Aslında onların iş 
fikri de bu hastalara yönelik çok rahat bir şekilde 
giyilip çıkarılabilecek ve değişimi çok kolay yapıla-

bilecek kıyafet tasarımıy-
dı. Bu kıyafet tasarımının 
bizler ticarileştirilebile-
cek bir ürün olduğunu 
değerlendiriyoruz. Yarış-
ma sonrasında da onlara 
fikri mülkiyet haklarının 
korunması noktasında 
destek vereceğiz. Ön-
celikle fikrimizi koruma 
altına alacağız. Ardından 
ilgili yatırımcılar ile ya da 
girişimcilerle bir araya 
getirip hayata geçirilmesi 

noktasında destek vereceğiz” şeklinde konuştu.

“GENÇLERİMİZİ FİNANSAL KAYNAKLAR İLE 
BULUŞTURMAMIZ GEREKİYOR”

BAKKA Genel Sekreteri Dr. Lutfi Altunsu da, şöy-
le konuştu: “Kalkınma ajansları olarak girişimciliğin 
bölgelerimizde ve ülkemizde ne kadar etkili oldu-
ğunun farkındayız. Bu çerçevede bölgelerimizde 
eko sistem girişimciliğini geliştirmek için bir hayli 
çaba içerisindeyiz. Bunların içerisinde en önem-
li unsur kuşkusuz yenilikçi, girişimci iş fikirlerine 
sahip gençleri yetiştirmek. Bu projelerin içerisinde 
de gerçekten hayata geçirebilecek durumdaki giri-
şimci iş fikirlerini de yatırımcılar ya da iş insanları 
gibi finansal kaynaklar ile buluşturarak gençlerimizi 
girişimci olarak hazırlamamız gerekiyor. Kalkınma 
ajanslarımızın birçoğu buna yönelik faaliyetler yürü-
tüyor. Biz, kendi bölgemizde siber güvenlik alanında 
benzer bir yarışmayı geçtiğimiz aylarda düzenledik. 
Inşallah Ocak ayında da teknoloji girişimciliğini üni-
versiteli gençlerimize yönelik olarak yapacağız. Li-
selere yönelik eğitimlerimiz bulunuyor. Burada da 
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KUZKA tarafından daha önce başlatılan, bizim de 
geçen yıl misafir olarak katıldığımız, bu yıl da ortak 
olarak katıldığımız bu Vocathlon etkinliğine her il-
den üçer tane olmak üzere 9 takım getirdik. Çocuk-
larımızı burada ağırlamaktan, onların öğrenme sü-
reçlerini ve heyecanlarını gördükçe bizler de mutlu 
oluyoruz. Buna benzer yenilikçi iş fikirleriyle genç-
lerimizi geliştirmeye devam edeceğiz. Bundan sonra 
da gençlerimize her türlü desteği sağlayacağız.”

“HEM HASTA HEM DE HASTA YAKINLARI 
İÇİN MODÜLER PİJAMA TASARLAMAYI 
DÜŞÜNDÜK”

4 gündür Kastamonu’da olduklarını belirten 
Çankırı Şehit Erdem Öztürk Mesleki ve Teknik Ana-
dolu Lisesi öğrencisi Rümeysa Akbaş ise, şunları 
kaydetti: “Projemizin adı “Modüler Pijama”. Pro-
jemiz aslında çok yönlü, hasta bakımına yöneliktir. 
Bilindiği üzere ülkemizde hasta mahremiyeti çok 
önemli. Biz bu mahremiyeti de göz önüne alarak 
gelişmiş bir pijama yaptık. Daha öncesinde diyaliz 
pijaması vardı, fakat diyaliz pijamamız çok geliş-
memişti. Biz de bunun patentlerine bakarak bu yıl 
daha da geliştirdik. Geliştirdikten sonra Vocathlon’a 
geldik. Mentörlerimizle beraber çalıştık. Modüler 
Pijama projesi hazırladık ve birinci olduk. Duygula-
rım çok yoğun, gönülden isterdim ki herkes burada 

birinci olsun. Mutlaka bir kazananın olması gereki-
yordu. Vocathlon bana, ilk önce bir iş kuracaksam 
ne yapmam gerektiğini öğretti. Işi kurduktan sonra 
nelere gitmemi, ne yapmamı ve nasıl başvuru yapa-
bileceğimi öğretti. Ardından insanlarla etkileşimi ve 
girişkenliği öğretti.

Bir kişi yoğun bakım servisinden geldiği za-
man serum veya diğer kalibratörlerden dolayı 
hastanın üzeri değiştirilirken çok zorluk yaşanı-
yor. Hastanın yakınları korkuyor, hasta ile birlikte 
panik yaşıyorlar. Ne yapacakları konusunda şaşı-
rıyorlar. Bizler de yarışma için iş fikri araştırması 
yaparken diyaliz pijamasını gördük ve bunu ge-
liştirilebileceğimizi düşündük. Bu sayede modü-
ler pijamamızı ortaya çıkarttı. Biz bununla hem 
hasta refakatçilerinin işini kolaylaştırmak hem 
da evde olanlar da dâhil hasta bakım hizmetleri-
ni geliştirmiş bulunmaktayız. Bizler bunun proje 
aşamasında kalmasını istemiyoruz çünkü insan-
ların buna gerçekten çok fazla ihtiyacı var. Yarın 
bir gün bizlerin de başına ne geleceği belli değil. 
Bu yüzden modüler pijama herkese lazım olabilir. 
Biz, hem hastanın hem de yakınlarının hayatını 
kolaylaştırmak için bu projeyi hazırladık. Bu bize 
iyi gelecek diye düşünüyorum.”
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SEKTÖREL IŞ BIRLIĞI TOPLANTILARI 
“ORMAN ÜRÜNLERİ VE MOBİLYA” VE 
“METAL EŞYA VE MAKİNE SANAYİ” 

SEKTÖRLERI ILE DEVAM ETTI

Nitelikli personel, hammadde ihtiyaçlarına yö-
nelik çözüm önerileri başta olmak üzere sek-
törün gündemleri, yatırım ve iş birliği fırsat-

larının görüşüldüğü Niksar Ticaret ve Sanayi Odası 
(TSO) sahipliğindeki Orman Ürünleri ve Mobilya Sa-
nayi Toplantısı, Tokat Valisi Numan Hatipoğlu baş-
kanlığında, çok sayıda orman ürünleri ve mobilya 
sanayicisi ve iş insanının, ilgili kamu kurumu tem-
silcilerinin, akademisyenlerin katılımıyla 9 Aralık’ta 
gerçekleştirildi.

Tokat Valisi Numan Hatipoğlu konuşmasında, 
orman ürünleri sanayiinin Tokat’ta önemli bir alan 
olduğunu vurgulayarak “Yaklaşık 1 yıldır sektör top-
lantılarını düzenliyoruz. Daha önce toprak ve gıda 
ürünleri alanlarında düzenledik. Sorunları tespit 
edip, il düzeyinde yapabileceklerimizi kalkınma 
ajansı ve diğer kurumlar aracılığıyla yapıyoruz. Di-
ğer konuları ise üst mercilere taşıyoruz. 

Bugünkü toplantımızda orman ürünleri ve mo-
bilya alanında sorunları tespit edeceğiz. Orman 
ürünleri sanayi Tokat’ta 1500-2000 gibi bir istih-
dam hacmine sahip, önemli bir alan. Toplantımızın 
olumlu ve verimli geçeceğine inanıyorum.” dedi.

Metal Eşya ve Makine Sanayi Toplantısı, 16 Ara-
lık’ta Genel Sekreter I. Ethem Şahin’in de katılımıy-
la gerçekleştirildi.

Toplantılarda, Tokat YDO Il Koordinatörü Meh-
lika Dicle, bu toplantıların önemli bir çıktısının da 
yeni proje fikirleri olacağını belirterek, sektörler 
hakkındaki sunumlarını gerçekleştirdi. Mehlika 
Dicle sunumlarında, ilgili sektörlerde kayıtlı istih-
damda Tokat’ın yeri, il ve ilçe bazlı bölgesel teşvik 
sistemi, Orta Karadeniz Rekabetçilik ve Dış Ticaret 
Destek Merkezi, Ajansın ve Tokat Yatırım Destek 
Ofisinin sunmuş olduğu diğer hizmetler başta ol-
mak üzere, destek mekanizmaları ve fon kaynakları 
hakkında bilgi verdi. 

Toplantılar sanayicilerin görüşlerinin alınması 
ve genel değerlendirmenin ardından sona erdi.

AJANSIMIZIN TOKAT ILINDE 
ÖNE ÇIKAN SEKTÖRLERDEKI 

SORUNLAR, IHTIYAÇLAR, 
ÇÖZÜM ÖNERILERI, KAMU- 

SANAYI IŞ BIRLIKLERI, YATIRIM 
VE YENI PROJE FIRSATLARI 

KAPSAMINDA 2022 YILINDA 
YÜRÜTTÜĞÜ SEKTÖREL IŞ 

BIRLIĞI TOPLANTILARI, “ORMAN 
ÜRÜNLERI VE MOBILYA” ILE VE 

“METAL EŞYA VE MAKINE SANAYI” 
SEKTÖRLERI ILE DEVAM ETTI.
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IŞ ARAMA 
BECERILERI SEMINER 
SERISI'NIN ÜÇÜNCÜ 

VE DÖRDÜNCÜ 
OTURUMU SAMSUN 
ÜNIVERSITESI’NDE 
GERÇEKLEŞTIRILDI.

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı, Kalkınma Ajans-
ları Genel Müdürlüğü tarafından 2022-2023 
yıllarında kalkınma ajanslarının çalışma tema-

sı olarak belirlenen “Genç Istihdamı” teması kapsa-
mında,  Orta Karadeniz Kalkınma Ajansı tarafından, 
Orta Karadeniz Bölgesi’nde genç ve nitelikli insan 
kaynağının yetiştirilmesine katkı vermek amacıyla 
çalışmalar yürütülüyor.

Bu doğrultuda; OKA, Ondokuz Mayıs Üniversi-
tesi (OMÜ), Samsun Üniversitesi (SAMÜ), Samsun 
Sanayici ve Iş Insanları Derneği (SAMSIAD), Samsun 
Teknopark ve Toyota Plaza Derindere iş birliği ile 
Bölgedeki üniversitelerde eğitim gören öğrencilerin 
kendi bilgi ve becerilerini tanıyarak, yeteneklerine 
uygun alanlarda istihdam edilebilirliklerini güçlen-

İŞ ARAMA BECERİLERİ İŞ ARAMA BECERİLERİ 
SEMİNERLERİNDESEMİNERLERİNDE

SAMSUN ÜNIVERSITESI SAMSUN ÜNIVERSITESI 
ÖĞRENCILERIYLE BULUŞULDUÖĞRENCILERIYLE BULUŞULDU
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direcek "Iş Arama Becerileri" konulu Seminer Serisi 
düzenlenmeye başladı.

Ekim ayında OMÜ’de düzenlenen seminerler, 5 
Aralık’ta SAMÜ Canik Kampüsü’nde, 19 Aralık’ta ise 
Ballıca Kampüsü’nde düzenlendi.

Toyota Plaza Derindere Koçak Otomotiv A.Ş. In-
san Kaynakları Müdürü Banu Eser Eruçar tarafın-
dan verilen seminerlere Genel Sekreter Ibrahim Et-
hem Şahin, SAMSIAD Başkanı Mehmet Akif Koçak, 
OKA Samsun Yatırım Destek Ofisi (YDO) Il Koordina-
törü Burak Aydoğdu ve Uzmanlar H. Akın Uğurlu ile 
M. Ammar Sakalı katıldı.

Seminerlerde SAMÜ öğrencilerine, etkili özgeç-
miş hazırlama ve mülakat teknikleri hakkında ufuk 
açıcı bilgiler verildi ve gençler ile iş arama sürecine 
ilişkin deneyimler paylaşıldı.
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TOKAT ILINDE EKOTURIZME 
YÖNELIK ALGI VE TUTUMUN 

GELIŞMESI VE YAYGINLAŞMASI 
AMACIYLA, AJANSIMIZ 

TARAFINDAN ‘’EKOTURIZM 
FARKINDALIK’ EĞITIMI 

DÜZENLEDI.

Doğaya dayalı turizmin temelini oluşturan, do-
ğal ortamın sürdürülebilirliğine ve yerel hal-
kın sosyoekonomik gelişimine katkı sağlayan 

önemli bir turizm dalı konumundaki “Ekoturizm”, 
Tokat ilinin potansiyeline uygundur. Ilin sahip olduğu 
tarım potansiyelini turizm sektörü ile buluşturmak 
ve deneyim turizmi ile etkin tanıtımını destekleyerek 
daha ileri bir noktaya taşımak amacıyla 2019 yılın-
dan beri Tokat’ta ekoturizm alanında Ajansımızın da 
dâhil olduğu önemli çalışmalar yürütülüyor.

Tokat’ın ekoturizm potansiyelinin harekete geçi-
rilmesi, doğru yöntemlerle geliştirilmesi ve yaygın-
laştırılması tanıtımının yapılmasının ve yatırımla-
rın teşvik edilmesinin yanında ekoturizm bilincinin 
oluşturulmasına da bağlıdır.

Bu kapsamda 23-24-25 Kasım tarihlerinde, To-
kat Arı Yetiştiricileri Birliği Toplantı Salonunda dü-
zenlenen Ekoturizm Farkındalık Eğitimi’ne tesis 
yöneticileri, meyve ve sebze üreticisi niteliğindeki 
bahçe sahibi çiftçiler, kadın kooperatifleri ve alana 
ilgi duyan girişimcilerden oluşan 23 paydaş katıldı.

Sürdürülebilir Turizm Uzmanı ve Yeşil Kitabı Ya-
zarı Ferdi Akarsu, I Mean It Türkiye Direktörü Dr. 
Nazlı Kayı tarafından verilen 3 günlük eğitimde sür-
dürülebilir turizm, eko turizmin tanımı, amaç ve ilke-
leri, eko turizm faaliyetlerinin içeriği, turizm-ekoloji 
ilişkisi, yöresel ürünler geliştirme, satış ve pazarla-
ma, teşvikler, girişimcilik, Dünya’da ve Türkiye’de eko 
turizm iyi uygulama örnekleri, bölgede gerçekleştiri-
lebilecek eko turizm aktiviteleri, eko turizmde mar-
kalaşma ve iletişim konuları teorik ve uygulamalı 
olarak ele alındı. Eğitimde ayrıca yeni iş birliklerinin 
kurulmasına yönelik zemin oluşturuldu.

BÖLGENİN ALTERNATİF BÖLGENİN ALTERNATİF 
TURİZM POTANSİYELİNE TURİZM POTANSİYELİNE 

BIR KATKI DAHABIR KATKI DAHA
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Genel Sekreterlik

Samsun Merkez OSB Yaşar Doğu Cad. No: 62 Tekkeköy, Samsun
+90 (362) 431 24 00
+90 (362) 431 24 09
www.oka.ka.gov.tr
info@oka.org.tr
ortakaradenizkalkinmaajansi
okakalkinma
ortakaradenizkalkinmaajansi
Orta Karadeniz Kalkınma Ajansı / Middle Black Sea Development Agency
Orta Karadeniz Kalkınma Ajansı

Amasya Yatırım Destek Ofisi

Dere Mah. İğneci Baba Sokak No:30 Amasya
+90 (358) 212 69 66
+90 (358) 212 69 65
www.investamasya.com

Çorum Yatırım Destek Ofisi

Çorum TSO Binası Karakeçili Mah. Fuar Cad. No: 2 Kat: 1 Çorum
+90 (364) 225 74 70
+9 0 (364) 225 74 71
www.investcorum.com

Samsun Yatırım Destek Ofisi

Samsun Merkez OSB Yaşar Doğu Cad. No: 62 Tekkeköy, Samsun
+90 (362) 431 24 00
+90 (362) 431 24 09
www.investsamsun.com

Tokat Yatırım Destek Ofisi

Kabe-i Mescit Mahallesi Bekir Paşa Sokak No:11 Tokat
T. +90 (356) 228 93 60
F. +90 (356) 228 97 60
W: www.investtokat.com

OKA.ka.gov.tr

Hazırlayanlar

“T.C. Orta Karadeniz Kalkınma Ajansı
Koordinasyon, İş Geliştirme ve Tanıtım Birimi”


